

ACCOMMODATION

LONG STAY

LOGEMENT

LONG SÉJOUR



FOR A LONG-TERM STAY, SEVERAL ACCOMMODATION OPTIONS ARE AVAILABLE: STUDENTS CAN CHOOSE TO LIVE IN A CROUS RESIDENCE, A PRIVATE STUDENT RESIDENCE, FIND ACCOMMODATION THROUGH DEDICATED WEBSITES, USE STUDENT SOCIAL NETWORKS, OR OPT FOR PLATFORMS SUCH AS AIRBNB. THE CHOICE WILL DEPEND ON THEIR PREFERENCES, BUDGET, AND LENGTH OF STAY.

POUR UN SÉJOUR DE LONGUE DURÉE, PLUSIEURS SOLUTIONS D'HÉBERGEMENT SONT POSSIBLES : LES ÉTUDIANTS PEUVENT CHOISIR DE VIVRE EN RÉSIDENCE CROUS, DANS UNE RÉSIDENCE ÉTUDIANTE PRIVÉE, DE RECHERCHER UN LOGEMENT VIA DES SITES INTERNET SPÉCIALISÉS, DE CONSULTER LES RÉSEAUX SOCIAUX ÉTUDIANTS OU ENCORE D'OPTER POUR DES PLATEFORMES COMME AIRBNB. LE CHOIX DÉPENDRA DE LEURS PRÉFÉRENCES, DE LEUR BUDGET ET DE LA DURÉE DE LEUR SÉJOUR.

THE INTERNATIONAL CENTER OF THE UTT CAN HELP YOU TO BOOK ACCOMMODATION ONLY FOR THE STUDENTS COMING FROM PARTNER UNIVERSITIES WHO ARE ADMITTED TO UTT.

UTT HAVE AN ONLINE PLATFORM (LIVINFRANCE) DEDICATED TO PRACTICAL ORGANIZATION IN ORDER TO HELP YOU FOR YOUR ARRIVAL IN TROYES.

TO DO SO, STUDENTS HAVE TO FOLLOW THE PROCEDURE ON THE ONLINE APPLICATION PORTAL: STUDENTS MUST READ THOROUGHLY AND MUST AGREE WITH THE "BOOKING CONDITIONS" (YOU HAVE TO ACCEPT THAT UTT FORWARDS YOUR NAME/FIRST NAME/EMAIL AS PROVIDED IN YOUR APPLICATION FORM TO "LIVINFRANCE" SO THAT THEY CAN SEND YOU AN ACCOUNT TO ACCESS THE SERVICES ON THE ONLINE PLATFORM).

[HTTPS://LIVIN-FRANCE.COM/FR](https://livin-france.com/fr)

LE CENTRE DES RELATIONS INTERNATIONALES DE L'UTT PEUT VOUS AIDER À RÉSERVER UN LOGEMENT UNIQUEMENT POUR LES ÉTUDIANTS PROVENANT D'UNIVERSITÉS PARTENAIRES ET AYANT ÉTÉ ADMIS À L'UTT.

L'UTT DISPOSE D'UNE PLATEFORME EN LIGNE (LIVINFRANCE) DÉDIÉE AUX DÉMARCHES PRATIQUES AFIN DE VOUS ACCOMPAGNER DANS L'ORGANISATION DE VOTRE ARRIVÉE À TROYES.

POUR CELA, LES ÉTUDIANTS DOIVENT SUIVRE LA PROCÉDURE INDIQUÉE SUR LE PORTAIL DE CANDIDATURE EN LIGNE. LES ÉTUDIANTS DOIVENT IMPÉRATIVEMENT LIRE ATTENTIVEMENT ET ACCEPTER LES « CONDITIONS DE RÉSERVATION ».

EN ACCEPTANT CES CONDITIONS, VOUS AUTORISEZ L'UTT À TRANSMETTRE VOS NOM, PRÉNOM ET ADRESSE E-MAIL (TELS QU'INDIQUÉS DANS VOTRE DOSSIER DE CANDIDATURE) À LIVINFRANCE, AFIN QUE LA PLATEFORME PUISSE VOUS CRÉER UN COMPTE ET VOUS DONNER ACCÈS À SES SERVICES. VOUS POUVEZ ACCÉDER À LA PLATEFORME ICI :

[HTTPS://LIVIN-FRANCE.COM/FR](https://livin-france.com/fr)



CROUS RESIDENCES

1. LE CROUS LOMBARDS



2 min walk from UTT, next
to the University
Restaurant



Furnished flat shares
for 3 persons with a
private room and
bathroom
for each person.



353€ per month



<https://www.location-etudiant.fr/detail-crous-les-lombards-troyes-32.html>

CROUS RESIDENCES

2. LE CROUS VILLEHARDOUIN



10 min walk from UTT.
This is a low cost
accommodations
residence



furnished studio flats
(around 11m² size)



346€ per
month



<https://www.crous-reims.fr/logement/residence-geoffroy-de-villehardouin/>

STUDENTS RESIDENCES

1. RÉSIDENCE STUDENT FACTORY



26 min by bus from
UTT



Fully equipped
apartments



555€ per
month



<https://www.student-factory.com/fr/residences-etudiantes/troyes-centre>

STUDENTS RESIDENCES

2. RÉSIDENCE ÉTUDIANTE ANATOLE FRANCE



12 min by bus from
UTT



Fully equipped
apartments



392€ per
month



<https://location-etudiant-troyes.fr/>

STUDENTS RESIDENCES

3. RÉSIDENCE ÉTUDIANTE LA CLE D'UT



3 min by walk from
UTT



Fully equipped
apartments



305€ per
month



<https://location-etudiant-troyes.fr/>

APPART'HOTEL RESIDENCES

1. LE CAMPUS



20 min by bus from
UTT



Fully equipped
apartments



479€ per
month



<https://www.kosy-apparthotels.com/troyes-le-campus/>

APPART'HOTEL RESIDENCES

2. CITY&PARK



35 min by bus from
UTT



Fully equipped
apartments



480€ per
month



<https://www.kosy-apparthotels.com/troyes-city-park/>

APPART'HOTEL RESIDENCES

3. EQUALIS



15 min by bus from
UTT



Fully equipped
apartments



479€ per
month



<https://www.kosy-apparthotels.com/troyes-equalis/>

APPART'HOTEL RESIDENCES

4. SIGMA



20 min by bus from
UTT



Fully equipped
apartments



444€ per
month



<https://www.kosy-apparthotels.com/troyes-sigma/>

WEBSITES

1. AIRBNB



Airbnb is an online marketplace which lets people rent out their properties or spare rooms to guests. Thanks to this platform, accommodations can be rented only for some days (short periods) and also for a whole month which is really interesting and convenient for students that only stay in Troyes for a short period of time (for the inter-semester for example or for a 2 months internship).

Airbnb est une plateforme communautaire payante de location et de réservation de logements de particuliers. Grâce à cette plateforme il est facile pour les étudiants de trouver des logements à louer pour quelques jours seulement, mais aussi pour un mois entier. Ceci est très intéressant et pratique pour les étudiants qui viennent sur une petite période (comme pour l'inter-semestre ou pour 2 mois de stage).



[https://www.airbnb.fr/a/stays/Troyes--Grand-Est--France?
c=.pi0.pk185593895_43199820939&gclsrc=aw.ds&&c=.pi0.pk185593895_4319
9820939&localized_ghost=true&gad_source=1&gad_campaignid=185593895&g
clid=CjwKCAjwmdLSBhANEiwAkREMN-FB-
HMgRVpXYcIM9nfsL2vLp9wOlRLFBvI14yyI9UeuJk4mtMlSaBoCEbIQAvD_BwE](https://www.airbnb.fr/a/stays/Troyes--Grand-Est--France?c=.pi0.pk185593895_43199820939&gclsrc=aw.ds&&c=.pi0.pk185593895_43199820939&localized_ghost=true&gad_source=1&gad_campaignid=185593895&gclid=CjwKCAjwmdLSBhANEiwAkREMN-FB-HMgRVpXYcIM9nfsL2vLp9wOlRLFBvI14yyI9UeuJk4mtMlSaBoCEbIQAvD_BwE)

WEBSITES

2. LEBONCOIN

This is a website gathering small ads in every fields/Site de petites annonces:



- 1/ Select the region where you want to look for an accommodation = Champagne Ardenne.
- 2/ Write « Appartement » in the search bar.
- 3/ Select « Locations » (in the section immobilier) in the field « Toutes catégories ».
- 4/ Write « Troyes » in the field « Ville ou code postal ».
- 5/ You will then be able to contact the landlord or the estate agency by e-mail or by phone clicking on the ad.

- 1/ Sélectionner la région de recherche = Champagne Ardenne.
- 2/ Ecrire « Appartement » dans le champ de recherche.
- 3/Sélectionner « Locations » (section immobilier) dans le champ « Toutes Catégories ».
- 4/ Ecrire « Troyes » dans le champ « Ville ou code postal ».
- 5/ Vous serez ensuite en mesure de contacter le propriétaire par e-mail ou téléphone via l'annonce



<https://www.leboncoin.fr/>

WEBSITES

3. ERASMUSU

The Erasmusu logo consists of the word "erasmusu" in a white, lowercase, sans-serif font, centered within a solid blue rectangular background.

Erasmusu is a very popular website within the exchange student community. Flat owners post an online advertisement and foreign students post a message to explain what they are looking for. It is then possible to get in touch with some of the owners to make an offer. What can be useful is that the advertisements are often written in French and in English.

Erasmusu est une site web très populaire parmi la communauté des étudiants d'échange. Les propriétaires de logement publient une annonce en ligne, et les étudiants étrangers publient une annonce du type de logement recherché. Il est ensuite possible d'être mis en contact avec les propriétaires et de faire une offre. Les annonces sont en Français mais aussi en Anglais.



<https://erasmusu.com/fr/logement-etudiant>

REAL ESTATE AGENCIES

Real estate agencies can be very practical because they look for an apartment for students according to their wishes (students pay fees to the agency).

Les agences immobilières peuvent s'avérer très pratiques puisqu'elles recherchent le logement pour l'étudiant (en facturant des frais de dossier).

1. Century 21



 14 boulevard Victor Hugo CS
90121 10000 Troyes



https://www.century21-martinot-immobilier-troyes.com/?utm_source=google_business&utm_medium=bouton_fiche_agence&utm_campaign=century-21-martinot-immobilier



 64 boulevard Gambetta BP
90121 10000 TROYES



https://www.century21-laire-immobilier-troyes.com/?utm_source=google_business&utm_medium=bouton_fiche_agence&utm_campaign=century-21-lair-immobilier-troyes

REAL ESTATE AGENCIES

2. Yves Damonte



📍 120 Rue Général de Gaulle 65, 10000 Troyes

🌐 <https://www.yves-damonte.fr/>

3. Just'immo



📍 4 Av. Pierre Brossolette, 10000 Troyes

🌐 <https://www.just-immo.fr/>

4. Square Habitat



📍 130 Rue Général de Gaulle, 10000 Troyes

🌐 <https://www.squarehabitat.fr/square-habitat-champagne-bourgogne/nos-agences-immobilieres/aube/troyes-10000/agence/troyes-square-habitat>

STUDENT NETWORKS

1. Location appartement Troyes et aglo



<https://www.facebook.com/groups/588813641216283/>

“Location appartement Troyes et aglo” is a Facebook page that allows owners and future leaseholders to post messages related to renting apartments in Troyes and surroundings. It is possible to contact directly the owners.

“Location appartement Troyes et aglo” est une page facebook qui autorise les propriétaires et personnes à la recherche d’un appartement, à poster des annonces concernant la location d’appartement à Troyes et en agglomération. Prpopriétaires et locataires peuvent entrer directement en contact.

2. Logements étudiants Troyes



<https://www.facebook.com/groups/443360656461679/>

"Logements étudiants Troyes" is a platform similar to the Facebook page "Location appartement Troyes et aglo". It connects landlords and students looking for accommodation in Troyes and the surrounding area, allowing them to contact each other directly.

"Logements étudiants Troyes" est une plateforme similaire à la page Facebook "Location appartement Troyes et aglo" : elle met en relation directement les propriétaires et les étudiants à la recherche d’un logement à Troyes et dans son agglomération.